
Grammatikübersicht 

 1 Nomen Podstatné mená

Podstatné mená sú slová označujúce osoby, zvieratá, veci, činnosti, stavy a vlastnosti.  

V nemčine sa píšu s veľkým písmenom a väčšinou pred nimi stojí člen (neurčitý  

ein, ein, eine alebo určitý der, das, die). Člen vyjadruje rod, číslo a pád podstatného mena.  

Nemčina má 3 rody, 2 čísla a na rozdiel od slovenčiny len 4 pády.

Na ľahšie zapamätanie používame na vyjadrenie rodu a plurálu rôzne farby:  

mužský rod – modrá, stredný rod – zelená, ženský rod – červená, plurál – žltá.

V tabuľkách uvádzame stredný rod hneď za mužským rodom, pretože sa tvary obidvoch rodov v nemčine  

často zhodujú a toto poradie uľahčuje učenie. To isté platí pre ženský rod a plurál.

 a Deklination von Nomen und Artikel Skloňovanie podstatných mien a členy

V prvom diele učebnice sa naučíš používať nominatív a akuzatív, preto zatiaľ uvádzame v tabuľkách iba tvary 

týchto dvoch pádov. V druhom diele preberieme datív. Genitív je zaradený až na koniec, pretože sa v ústnej 

komunikácii skoro nepoužíva.

  Der bestimmte Artikel Určitý člen

Pokiaľ ukazujeme alebo odkazujeme na osobu alebo vec, o ktorej už bola reč, používame určitý člen. 

V slovenčine používame v tejto situácii ukazovacie zámená ten, to, tá, tí, tie.

singulár plurál

mužský rod stredný rod ženský rod všetky rody

nominatív
Da ist/sind … !
Tam je/sú … !

der Füller
to plniace pero

das Heft
ten zošit

die Schere
tie nožnice

die Bleistifte
tie ceruzky

akuzatív Hast du … ?
Máš … ?

den Füller
to plniace pero

das Heft
ten zošit

die Schere
tie nožnice

die Bleistifte
tie ceruzky

S výnimkou mužského rodu sú tvary nominatívu a akuzatívu rovnaké.

  Der unbestimmte Artikel Neurčitý člen

Ak hovoríme o nejakej osobe alebo veci po prvýkrát, používame neurčitý člen.

singulár plurál

mužský rod stredný rod ženský rod všetky rody

nominatív
Ist/Sind das … ?
Je/Sú to … ?

ein Füller
plniace pero

ein Heft
zošit

eine Schere
nožnice

Bleistifte
ceruzky

akuzatív Ich habe … .
Mám … .

einen Füller
plniace pero

ein Heft
zošit

eine Schere
nožnice

Bleistifte
ceruzky

S výnimkou mužského rodu sú tvary nominatívu a akuzatívu rovnaké.

Neurčitý člen ein, ein, eine vlastne znamená jeden, jedno, jedna z mnohých, preto sa používa iba  

v singulári. V pluráli sa nepoužíva žiadny člen, nemal by zmysel.
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